
 

 

 
 

 

 
 
 

 

Follorådets sekretariat                  
Oppegård kommune                     
Postboks 510 
1411 KOLBOTN 

Besøksadresse: 
Oppegård rådhus, 1. etg.  
Kolbotnvn. 30 

Kontaktperson: 
Kari Marie Swensen 
daglig leder/sekretariatsleder 
Tlf. 66 81 90 90/mob. 47 82 14 77 
e-post: : KariMarie.Swensen@folloradet.no 

 

         Dato: 04.11.2020 

REFERAT FRA MØTE I FOLLORÅDET 
FREDAG 30. OKTOBER KL. 0900 - 1300 
  
Sted: Enebakk rådhus, kommunestyresalen 
 
Til stede: 
Hans Kristian Solberg, ordfører Enebakk kommune 
Ola Nordal, ordfører Ås kommune 
Truls Wickholm, ordfører Nesodden kommune 
Hanne Opdan, ordfører Nordre Follo kommune (fra kl. 1130) 
Hans Martin Enger, varaordfører Nordre Follo kommune (frem til kl. 1130) 
Hans Kristian Raanaas, ordfører Frogn kommune 
Trine Christensen, rådmann Ås kommune 
Harald K. Hermansen, rådmann Frogn kommune (på Teams) 
Kjersti Øiseth, rådmann Enebakk kommune 
Jane Short-Aurlien, konst. rådmann Nordre Follo kommune 
Tonje Brenna, fylkesrådsleder, fylkesrådsleder Viken fylkeskommune 
Ida Lindtveit Røse, fylkestingsmedlem Viken fylkeskommune 
Elisabeth S. Gundersen (vara for Annette L Raakil), fylkestingsmedlem Viken fk 
Bente Bjerknes, avdelingssjef utvikling og tverrfaglig samordning, fylkesrådsleders kontor 
Bjørn Siem Knudsen, Avdeling for utvikling og tverrfaglig samordning, Viken fk 
Kari Marie Swensen, daglig leder sekretariatet 
 
I tillegg deltok Kari Anne Sand, ordfører Kongsberg/leder Kongsbergregionen i sak 41/20 pkt. 
1 (på Teams) og Knut Aandal, Visit Greater Oslo i sak 41/20 pkt. 3. 
 
Ikke til stede: 
Tom Anders Ludvigsen, ordfører Vestby kommune 
Wenche Folberg, kommunedirektør Nesodden kommune 
Sjur Authen, rådmann Vestby kommune 
 
 
 
DAGSORDEN:  
 
 

SAK 39/20 SAK: GODKJENNING AV INNKALLING OG DAGSORDEN 

SAK 40/20 SAK: GODKJENNING AV REFERAT (UTKAST) FRA MØTE 4. 
SEPTEMBER 

SAK 41/20 SAK: DRØFTINGS- OG ORIENTERINGSSAKER 

SAK 42/20 SAK: OMDANNING AV FOLLORÅDET TIL FOLLOREGIONEN 
INTERKOMMUNALT POLITISK RÅD 

SAK 43/20 SAK: PARTNERSKAPSAVTALE 2020-2024 GENERELL DEL MELLOM 
FOLLOREGIONEN INTERKOMMUNALT POLITISK RÅD OG VIKEN 
FYLKESKOMMUNE 

SAK 44/20 SAK: FELLES KLAGENEMND FOR INTERKOMMUNALE SELSKAPER I 
FOLLO 



SAK 45/20 SAK: FOLLORÅDETS HANDLINGSPROGRAM 2021-2024 

SAK 46/20 SAK: FOLLORÅDETS BUDSJETT FOR 2021 

SAK 47/20 SAK: FORPROSJEKT LHBT I FOLLO: KOMMUNER MOBILISERER EN 
MINORITET – SAMARBEIDSAVTALE 

SAK 48/20 SAK: ORIENTERINGER FRA RÅDMANNSKOLLEGIET/LEDELSEN 

SAK 49/20 SAK: REFERATSAKER 

SAK 50/20 SAK: EVENTUELT 

 
 
 
 
 
 
 
 
Hans Kristian Solberg 
leder      
     Kari Marie Swensen 
     daglig leder



  Side 3 av 7 

 

 

SAKSLISTE: 
  
 

SAK 39/20 SAK: GODKJENNING AV INNKALLING OG DAGSORDEN 

 
 
Vedtak: 
Innkalling og dagsorden godkjennes. 
 
Det settes opp en tilleggssak på dagsorden: Sak 51/20 Fellesuttalelse fra Nordre Follo 
og Indre Østfold kommune: Grensekryssende jernbane Oslo – Stockholm»  
 
 
 
 
 
 

SAK 40/20 SAK: GODKJENNING AV REFERAT (UTKAST) FRA MØTE 
4. SEPTEMBER 

 
 
Vedtak: 
Referatet godkjennes. 
 
 
 
 
 

SAK 41/20 SAK: DRØFTINGS- OG ORIENTERINGSSAKER 

 
 
 

1. Orientering om endringer i Kongsberg-regionen 
 
Ordfører i Kongsberg/regionrådsleder for Kongsbergregionen, Kari Anne Sand, 
orienterte om pågående endringer i regionrådet for Kongsbergregionen (på teams), jf. 
vedlagte presentasjon. 
 
 

2. Siste nytt fra Viken fylkeskommune (fast på dagsorden) 
 
Fylkesrådsleder Tonje Brenna orienterte om nyheter fra Viken fk, jf. vedlagte 
presentasjon.  
 
Fylkesråd for utdanning og kompetanse Siv Henriette Jacobsen er oppnevnt som 
medlem til Follorådet etter at nytt fylkesråd ble konstituert 10. september.  
 
 

3. Status for turisme og reiseliv i Follo – erfaringene med Covid-19 i 2020 
 
Daglig leder i Visit Greater Oslo, Knut Aandal, orienterte om status for reiselivet i 
Follo, jf. vedlagte presentasjon.  
 



SAK 42/20 
 

SAK: OMDANNING AV FOLLORÅDET TIL FOLLOREGIONEN 
INTERKOMMUNALT POLITISK RÅD  

 
Vedtak: 
Follorådet utsetter saken i påvente av en juridisk betenkning på om fylkeskommunen også 
skal delta som medlem i det regionale samarbeidet som følge av ny kommunelov. 
Betraktningen bør eventuelt oversendes til Kommunaldepartementet for kommentar.  
 
 
 
 
 
 
 

SAK 43/20 SAK: PARTNERSKAPSAVTALE 2020-2024 GENERELL DEL MELLOM 
FOLLOREGIONEN INTERKOMMUNALT POLITISK RÅD OG VIKEN 
FYLKESKOMMUNE 
 

 
Vedtak: 
Follorådet utsetter saken.  
 
 
 
 
 
 

SAK 44/20 
 

SAK: FELLES KLAGENEMND FOR INTERKOMMUNALE SELSKAPER I 
FOLLO 

 
 
Vedtak: 

1. Retningslinjer og mandat for felles klagenemnd vedtas. 
 

2. Follorådet er valgkomité. Representantskapene velger klagenemnda bestående av 3 
representanter og 3 vararepresentanter i nummerert rekkefølge.  
 
 
 
 
 
  
 

SAK 45/20 SAK: FOLLORÅDETS HANDLINGSPROGRAM 2021-2024 
 

 
Vedtak: 
 

1. Forslag til Follorådets handlingsprogram for 2021 tas til orientering.  
 

2. Det innstilles til Follomøtet den 1. desember om å vedta forslag til handlingsprogram 
for Follorådet 2021-2024.  
 
 



SAK 46/20 SAK: FOLLORÅDETS BUDSJETT FOR 2021 
 

 
Vedtak: 
 

1. Forslag til budsjett for 2021 for Follorådet tas til orientering. 
 

2. Det innstilles til Follomøtet den 1. desember om å vedta forslag til budsjett for 2021.  
 
 
 
 
 
 
 

SAK 47/20 SAK: FORPROSJEKT LHBT+ I FOLLO: KOMMUNER MOBILISERER EN 
MOBILITET – SAMARBEIDSAVTALE  
 

 
Vedtak: 
 
Follorådets leder underskriver avtalen med Høyskolen Kristiania – Ernst G. Mortensens 
Stiftelse, i tråd med de rammene forprosjektet LHBT+ i Follo trekker opp. 
 
 
 
 
 
 
 

SAK 48/20 SAK: ORIENTERINGER FRA RÅDMANNSKOLLEGIET/LEDELSEN 
 

 
 
Fra rådmennene: 

• Rådmann Kjersti Øiseth orienterte om aktuelle saker i rådmannskollegiets møte 
den 23. oktober) 

 
Fra ledelsen: 

• Oppdatert status - godkjenning av selskapsavtaler for interkommunale selskaper i 
Follo 

• Follomøte 1. desember blir på Teams 
 
 
 
 
 
 

SAK 49/20 
 

SAK: REFERATSAKER 

 
 
 



1. Årsberetning 2019 Bio4Fuels. 
 

2. Brev datert 23. oktober fra Follorådet til Fylkesmannen i Oslo og Viken 
«Anmodning fra Follorådet – samordning av innkjøp og fordeling av 
smittevernutstyr». 
 

3. Utkast til referat fra styremøte i Osloregionen 11. september. 
 

4. Notat datert 18.09.2020 til kommunestyret i Nordre Follo kommune: 
«Fellesuttalelse fra Nordre Follo og Indre Østfold kommune: Grensekryssende 
jernbane Oslo-Stockholm». 
 

 
Vedtak: 
 
Sakene tas til orientering. Når det gjelder punkt 4, støtter Follorådet intensjonen i 
saken. Dette synliggjøres som tilleggssak på dagsorden, se sak 51/20 nedenfor.  
 
 
 
 
 
 

SAK 50/20 SAK: EVENTUELT 
 

 
Ingen saker.  
 
 
 
 
 
 

SAK 51/20 SAK: FELLESUTTALELSE FRA NORDRE FOLLO KOMMUNE OG INDRE 
ØSTFOLD KOMMUNE: GRENSEKRYSSENDE JERNBANE OSLO - 
STOCKHOLM 
 

 
Ordfører Truls Wickholm og ordfører Ola Nordal foreslo at sak 49/20, punkt 4, løftes 
opp som egen sak på dagsorden. 
 
Vedtak: 
 
Follorådet støtter intensjonen i fellesuttalelsen, som lyder slik: 
 

 GRENSEKRYSSENDE JERNBANE OSLO-STOCKHOLM  
1. Ordførerne i kommunene Nordre Follo og Indre Østfold har over tid hatt dialog med 

selskapet Oslo-Stockholm 2.55 AB med sikte om å etablere en jernbaneforbindelse 
mellom hovedstedene med en reisetid på under 3 timer.  
 

2. Av traseene som det jobbes med mener vi at deltrasé fra Arvika til Ski og Follobane 
tunnelen vil være å foretrekke. En slik grensekryssende jernbane vil styrke bo 
attraktivitet, næringsattraktivitet og besøksattraktivitet i vår region. Traseen vil også gi 
store synergier ved en eventuell fremtidig tilkobling av høyhastighetsbane mot 



kontinentet, både på jordvernsiden og kostnadssiden.  
 

3. Ved Stortingets behandling av Prop 97S (2013-14) ble det lagt til grunn at et fremtidig 
høyhastighetskonsept mot utlandet skulle kunne koble seg på gjennom en avgreining av 
Østre linje sør for Ski. Våre kommuner er enige om at det er viktig å finne en løsning som 
sikrer at denne avgreiningen kommer raskt på plass.  
 

4. Vi ber om at arbeidet med KVU for grensekryssende jernbane startes opp så raskt som 
mulig. Det samme har Viken fylkeskommune gjort.  
 

5. En ny høyhastighet jernbaneforbindelse mellom Stockholm og Oslo vil være både 
samfunnsøkonomisk og privatøkonomisk lønnsom, og vi mener derfor at en slik 
utbygging kan finansieres utenfor statsbudsjettet. Det vil sikre en raskere realisering og 
hindre at prosjektet stiller bak i køen av andre statlige samferdselsprosjekter.  
 

6. Vi mener at norske og svenske myndigheter bør utlyse en felles konsesjon for hele 
jernbanestrekningen.  
 

7. Vi vil bidra konstruktivt til å gjennomføre byggingen av ny linje Arvika - Ski med mål om 
ferdigstilling i 2030.  
 

8. Realisering av prosjektet vil være et viktig bidrag til å nå klimamålene  
 
 


